
Van een onzer verslaggevers
Willemstad - Een nieuw ontwik-
kelingsinstituut voor Curaçao
moet begin 2015 gelanceerd
worden.  

Dat staat in het actieplan van
de Economic Commission for

Latin America and the Caribbe-
an (Eclac).  Dit VN-instituut
heeft op verzoek van het mi-
nisterie van Economische Ont-
wikkeling (MEO) onderzoek ge-
daan naar de mogelijkheden
voor het Curaçao Development
Finance Institute (CDFI).

Eclac baseert het onderzoek
onder andere op een studie uit
2012 naar een nieuwe rol voor
Korpodeko. 

Maar Eclac gaat niet zover om
te adviseren Korpodeko in het
CDFI op te laten gaan. Ook over
het andere financieringsinsti-
tuut, de ontwikkelingsbank Ob-
na, zeggen de onderzoekers
niets. 

Het nieuwe instituut moet
drie doelstellingen krijgen, die
breder zijn dan die van Korpode-
ko. Het CDFI moet publiek en
particulier geld ‘mobiliseren’
voor economische, sociale en
milieuprojecten. Verder moet
het instituut bijdragen aan de
ontwikkeling van de financiële
sector en subsidie verstrekken
aan het midden- en kleinbedrijf
(MKB). 

Bij dat laatste merkt de Eclac
op dat het MKB verantwoorde-
lijk is voor 30 procent van het
bruto binnenlands product, 50
procent van de werkgelegenheid
en 90 procent van het aantal be-
drijven op Curaçao.

Eclac geeft ook adviezen over
de inrichting van het CDFI. Op-
merkelijk is de aanbeveling om
geen vaste mensen aan te stel-
len, hoewel het management
professioneel en van hoog ni-
veau moet zijn. De Centrale
Bank van Curaçao en Sint Maar-
ten moet toezicht houden op het
CDFI.

Zij maakten in Den Haag hun
voorlopige bevindingen over ra-
cisme en discriminatie bekend,
die zij opdeden tijdens een be-
zoek aan Nederland, maar ook
aan Curaçao.  Zij bekeken ruim
een week geleden tijdens een be-
zoek aan Curaçao hoe er hier
wordt omgegaan met mensen-
rechten van inwoners van Afri-
kaanse afkomst. Donderdag 26
juni kwam het gezelschap aan
op Curaçao. Na het bezoek aan
Curaçao reisde de groep door
naar Nederland.  In Nederland
en Curaçao werd er met de
werkgroep gesproken over ar-
moede, ongelijkheid op het ge-
bied van gezondheidszorg,
onderwijs, huisvesting en werk-
gelegenheid. Maar ook werd er
gesproken over racisme, discri-
minatie en vreemdelingenhaat
jegens mensen van Afrikaanse
afkomst.  ,,Binnen de Neder-
landse samenleving zijn men-
sen van Afrikaanse afkomst een
onzichtbare groep. Soms realise-
ren mensen zich helemaal niet
dat iets racistisch is’’, constateert
Mireille Fanon-Mendes-France,
het hoofd van de werkgroep.

Een voorbeeld daarvan is de
kwestie rond Zwarte Piet. ,,Wij
waren verbaasd dat veel mensen
niet zagen waar het probleem
zat en dat de symboliek aan-
stootgevend kan zijn”, aldus de
werkgroep, waar ook Verene
Shepherd deel van uitmaakte.
Zij had vorig jaar veel kritiek op
de kindervriend en ook vrijdag
sprak zij zich uit. ,,Het gaat niet
om het feest als geheel, maar het
stereotype. We zijn nu in de 21e
eeuw en het zou tijd zijn om te
praten over verandering, als
sommigen zich beledigd voe-
len.”  Donderdag besloot de
rechtbank in Amsterdam dat het
fenomeen Zwarte Piet beledi-
gend is voor zwarte mensen. De
bestuursrechter deed donderdag
uitspraak in een bodemprocedu-
re die was aangespannen tegen
het besluit van de Amsterdamse
burgemeester Eberhard van der
Laan om een vergunning te ver-
lenen voor de Sinterklaasintocht
van november vorig jaar. Vol-
gens de bestuursrechter leidt
Zwarte Piet inderdaad tot een
negatieve stereotypering van de
zwarte mens. De burgemeester
heeft bij het verstrekken van de
vergunning niet alle belangen
afgewogen.  De tegenstanders,
onder wie de Curaçaose kunste-
naar Quincy Gario, vinden de
geschminkte knecht van de

goedheiligman racistisch die bo-
vendien het slavernijverleden
benadrukt. Ze wilden vorig jaar
november al in een kort geding
de intocht tegenhouden, maar
de voorzieningenrechter wees
dat verzoek toen af. 

Bij het besluit baseert de rech-
ter zich op een recente uitspraak
van het College voor de Rechten
van de Mens en een onderzoek
van de gemeente Amsterdam.
Daaruit bleek dat veel zwarte
Amsterdammers zich gediscri-
mineerd voelen door Zwarte
Piet en dat veel (ook witte) men-
sen zich de bezwaren kunnen
voorstellen.  Volgens de be-
stuursrechter maakt de intocht
met daarin een belangrijke rol
voor Zwarte Piet een inbreuk op
het privéleven van zwarte men-
sen. Dat had de burgemeester
moeten meewegen toen hij de
vergunning verstrekte.  Burge-
meester Van der Laan van Am-
sterdam beraadt zich op de mo-
gelijkheid om tegen de uitspraak
van de bestuursrechter over de

Sinterklaasintocht in beroep te
gaan bij de Raad van State.  Hij
heeft zes weken om beroep in te
stellen. Een eventuele uitspraak
van de Raad van State zou ook
duidelijkheid kunnen geven bij
andere gemeenten, zei hij.  De
werkgroep is dan ook blij dat er
nu over Zwarte Piet wordt gedis-
cussieerd in Nederland. Ook
stelt de groep vast dat Nederland
niet sterk afwijkt van omringen-
de landen op het gebied van ra-
cisme en een voortrekkersrol
speelt op het wereldgebied, me-
de door de aandacht van organi-
saties en de aanpak door de over-
heid. Maar tegelijk ziet het vijftal
experts ook problemen. Zo richt
het onderwijs zich te weinig op
het koloniale verleden en de sla-
vernij en maakt de politie ge-
bruikt van etnisch profielen, ter-
wijl dat statistisch lastig houd-
baar is.  Ook wordt er nog altijd
gediscrimineerd op de werk-
vloer. Meer wetgeving kan dat
tegengaan, zeker als de overheid
strenger handhaaft.

Antilliaans Dagblad Zaterdag 5 juli 2014 5

Curaçao

Advertentie

Twaalf studenten van de verschillende toerisme-opleidingen op
Curaçao hebben afgelopen week van het toeristenbureau CTB een
‘Dushi Hende’-award ontvangen. Het gaat om een erkenning voor
de best geslaagden in de hospitality-sector. Zij kregen de award uit-
gereikt uit handen van de minister van Economische Ontwikkeling,
Stanley Palm (PAIS).                                                           FOTO CTB

Twaalf ‘Dushi Hende’-awards ‘Overheid pak
racisme aan’
Van een onzer verslaggevers
Willemstad/Den Haag - De Nederlandse overheid zou meer moeten handhaven op
wetten die racisme en discriminatie tegengaan. Dat constateert de Werk-groep van
Experts op het gebied van Mensen van Afrikaanse Afkomst van de Verenigde Naties. 

Nieuw instituut
CDFI in 2015


